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Punkt Indhold / Drøftelse / Beslutning Opfølgning 

1. Valg af referent Linda - 

2. Godkendelse af sidste 
mødereferat 

Godkendt  

3. Orientering fra 
ledelsen 

Ansøgning af fonde – status: 

Christian har talt med kommunen og det er ikke bare lige sådan at få lov at bygge en ny hytte. Vi 
skal søge Mærsk fonden og tilladelse af kommunen 

Christian har talt med Guri fra Fuglsang kunstmuseum, som vil lave nogle ture i naturen omkring 
museet og hun vender tilbage. 

Kostpolitik, opdateret: 

Christian har opdateret den vi havde, så kig den igennem. 

Principper for forældresamarbejde 2024, herunder forældrepjece: 

Der bliver lavet nye styrelsesvedtægter centralt i forvaltningen. 

Dialogmøde med BSU d. 6. maj på Sakskøbing Skole: 

Vi deltog ikke med bestyrelsesmedlemmer, men Christian var der. Martin Lohse (L) er nu vores 
nye formand og han fortalte om hvad det gode børneliv er for ham. Det der fylder, er 
besparelserne. Hvor skal vi tage pengene fra. 

Der kommer en ny udgave af GUSA og denne gang skal alle være med f.eks. psykologer og 
talepædagoger. 

 

Dato: 26. august 2024 - Tidsrum: 17.00-19.00, Mødested: Birkehuset, Møde nr. 25 
 
Referent: Linda 
Mødeleder: Christian 
 
Tilstede: Camilla Krogh, Julie Clausen, Nanna Høegh, Trine Rewitz, Julie Ibsen, Rikke Rasmussen, Bettina Nielsen, Linda Howard og Christian Madsen 
Afbud:  



 

Side 2 af 4 

Punkt Indhold / Drøftelse / Beslutning Opfølgning 

Evalueringskultur et pædagogisk fokus: 

Vi skal til at arbejde med evalueringskultur og det vil vi gøre ud fra punkterne i den styrkede 
pædagogiske læreplan. 

Personale info: 

Lærke skal stoppe, da hun skal starte på uddannelse til september. Lærke stopper på fredag. Vi 
ønsker hende held og lykke med hendes kommende studie. 

4. Orientering fra 
formand 

De er inviteret til bestyrelsesnetværksmøde i Nordstjernen. Bestyrelsen deltager ikke. 

De er inviteret til et møde i beboerforeningen i Øster Ulslev for at styrke lokalsamfundet. 

 

5. Orientering fra 
stuerne/huset 

Temauge (science) 

Der har været god indkøring af nye børn ind over sommeren. 

Nu er vi tilbage på stuerne efter en god sommer og den normale rytme med brug af engen er i 
gang. 

Vi har haft en god temauge omkring emnet science og det er noget vi vil gentage en gang om 
året. 

 

6. 
Bestyrelsesmedlemmerne 
har ordet 

Sommerfest – opfølgning: 

Det var en god fest, selvom der ikke var aktiviteter. Der blev leget godt og snakket rigtig godt. 

Nogle savnede fiskedammen og hestevognen.  

Det kunne være en ballonmand, eller en aktivitet som vi kan samles om. Grisen er blevet lidt dyr 
så vi undersøger om der er alternativer 

Fremtidige arrangementer: 

6. september: Arbejdsdag: 
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Punkt Indhold / Drøftelse / Beslutning Opfølgning 

Vi starter kl. 14 og børnene spiser frugt på deres stuer kl. 13.30 Hvem gør hvad? Der skal males 
igen i legehusene og der skal skiftes tag på et legehus ved stubbestuen. Vi finder opgaver til 
indenfor også. 

25. oktober: Halloween: 

Bestyrelsen står for arrangementet og køber græskar (Birkehuset betaler). Arrangementet starter 
kl. 14-16 og foregår på engen. 

Emner / Temaer der fylder i forældreskabet (Christian):  

Er der noget som rør sig i forældregruppen, som man kan snakke om på et forældremøde. Tænk 
over det og giv Christian besked. 

7. Budget/økonomi Vi klarer os med de penge vi har. Pengene hænger sammen med børnetallet. Til oktober kommer 
vi nok om på 18 vuggestuebørn. Det er godt for Birkehuset. 

Christians konstituering er forlænget til november og hvad der sker derefter ved vi ikke endnu. 

 

8. Opfølgning på 
pædagogisk 
tilsyn/læreplan. 

1) Birkehuset tager del i et science-forløb, hvor personalet fra Stubbestuen er deltagende. Vi 
har et ønske om, at det på sigt bliver noget hele huset får glæde af. Vi som forældre, kan 
understøtte dette ved løbende at være i dialog med Birkehusets ledelse, om 
fremskaffelsen af materialer o.lign. 
 
I den faglige dialog drøftes, hvorledes forældrebestyrelsen konkret kan medvirke til at 
science spredes til hele Birkehuset:  
 
I forældrebestyrelse kan der drøftes, hvad er sciencepædagogik, hvilke forventninger har 
dagtilbud og forældrebestyrelse. 
 
Forældre kommer med materialer som f.eks. træstubbe, udnytte forældres erhverv og 
kompetencer, paprør, lys mv. 
 

 
 

2) Vi har et ønske om at gøre bestyrelsen mere synlig for de nyankomne. Dette påtænker vi 
skal ske via et velkomstbrev/besked til nye forældre fra et af bestyrelsesmedlemmerne. 
Vi vil også fremadrettet tage billeder af bestyrelsesmedlemmerne til ophæng i 
institutionen. 
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9. Frokostordning  Endelig beslutning vedr. forsat fravalg af frokost ordning.  

Til sommerfesten blev der lavet en lille meningsmåling i forhold til frokostordningen. Resultatet 
var 1 ud af 3 sagde nej tak til frokostordning. Man skal huske at når køkkendamen er syg så er 
det personalet som skal gå fra børnene og lave mad. 

Bestyrelsen fastholder fravalg af frokostordningen. 

 

Evt. Måske flere risengrødsdage i december. Hvis Charlotte ikke kan lave det, har vi nogle i bestyrelsen 
som gerne vil hjælpe. 

 

Kommende 
bestyrelsesmøder 

Møderække 2024: 
 
d. 18. november: 

Afventer dato for: 
Dialogmøde med bestyrelserne i skoledistrikt Nysted  

 

 

 

Vores fælles børnesyn: 

Børn og unge gør altid det bedste, de kan. Børn og unge får tillid til egne muligheder og kan realisere deres potentialer i miljøer og fællesskaber, hvor 
børns perspektiver og medbestemmelse inddrages i forhold til deres alder og modenhed. 

En undersøgende og nysgerrig tilgang, der er præget af tillids- og omsorgsfulde relationer, her afgørende betydning for børn og unges trivsel, læring, 
udvikling og dannelse. 

 

Med venlig hilsen 
Bestyrelsen 


